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“Si les ciutats no creixen bé obren
ferides socials”. Són paraules del
president de la Confederació d’As-
sociacions de Veïns de Catalunya
(Confavc), Jordi Giró. En el seu
darrer consell federal de l’1 d’oc-
tubre, la Confavc va aprovar la cre-
ació d’una nova taula metropoli-
tana que donarà veu als veïns en
matèria d’urbanisme. Un urba-
nisme en el sentit ampli, que tin-
gui en compte el desenvolupa-
ment social, la sostenibilitat o el
medi ambient. Per ara la taula no
té un nom oficial i en formen part
Barcelona, Badalona, Santa Co-
loma de Gramenet i Sant Adrià de
Besòs. La intenció és que pugui
créixer territorialment, però per
ara els seus impulsors la volen
aprofitar per difondre els seus ob-
jectius a l’àrea del Besòs.

ADÉU AL CENTRALISME
Fins ara Barcelona ha estat el ge-
gant sobre el qual gairebé sempre

han pivotat les grans decisions po-
lítiques i les inversions dels mu-
nicipis veïns. En aquest sentit, el
primer objectiu de la taula és re-
pensar l’actual model centralista.
“Barcelona ja no és un marc geo-
gràfic determinat amb fronteres”,
defensa el responsable d’urbanis-
me de la Federació d’Associacions
de Veïns de Barcelona (Favb), Ca-
milo Ramos. “Cal parlar d’aspec-
tes com el transport o el medi am-
bient en termes metropolitans”,
afegeix. Els integrants de la taula,
a més, hi sumen els polígons in-
dustrials, els equipaments pú-
blics, el turisme o el comerç. Tot
plegat, aspectes clau en l’elabora-
ció del Pla Director Urbanístic
Metropolità (PDU). “L’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona (AMB) ja
ha fet vuit sessions de treball i no
en sabem res”, asseguren. “No
permetrem que no es compti amb
els veïns”, avisen.

I és que els impulsors de la
taula consideren que l’àrea me-
tropolitana està mancada d’un
model social conjunt. “Això pro-
voca desequilibris de magnituds
tremendes”, apunta el portaveu

de la FAVBdn, Sigfrido Ramos.
Entre tots els desequilibris, el
president de FAVGram, Tomás
Fernández, considera que el mo-
del metropolità actual perjudica
greument el petit comerç en be-
nefici de les grans superfícies. “A
Santa Coloma, la Maquinista se-
’ns menja”, lamenta. “Hi ha in-
fraestructures catastròfiques per-
què s’han dissenyat des del cen-
tre”, argumenta Giró.

L’ÚLTIMA PERLA, A SANT ADRIÀ
La proporció de terreny de l’àrea
metropolitana on ja s’ha cons-
truït és altíssima i, per tant, tots
els ulls es fixen en l’última gran
parcel·la que queda lliure a la
zona: el litoral de Sant Adrià.
Una zona que la Confavc i totes
les associacions de veïns consi-
deren estratègica en clau me-
tropolitana i de país.

Un cop les Tres Xemeneies ja
són un bé protegit, cal desenca-
llar el futur del seu entorn, pro-
pietat del Consell Comarcal del
Barcelonès, Endesa i el Banc
Santander. La intenció de l’A-
juntament adrianenc sempre ha

estat ubicar-hi un nou barri,
però això xoca amb la voluntat
dels veïns. “No volem  4.000 ha-
bitatges privats nous i que vin-
guin de cop 15.000 persones”, ex-
plica el president de l’Associació
de Veïns de Sant Joan Baptista,
Antoni Pons, que aposta per-
què els propietaris acceptin per-
mutes de terreny de la Universi-
tat Politècnica de Catalunya
(UPC) a Barcelona i deixin via
lliure per convertir la parcel·la en
un viver d’investigació relacionat
amb el nou Camps Diagonal Be-
sòs. “Es podrien establir sinergies
entre empreses i universitat”,
argumenta.

Un camí que, tot i compartir,
la FAVB vol fer amb cautela. “No
pot ser un nou 22@”, alerta Ra-
mos. “S’ha d’aconseguir que em-
preses i universitat col·laborin de
veritat i impedir que pugi el
preu del metre quadrat”, apun-
ten des de la FAVBdn, al mateix
temps que defensen l’aposta pel
triangle de coneixement del
Campus Diagonal-Besòs, el de
Torribera i l’Hospital Universi-
tari de Can Ruti.

UN CREMATORI A PEDRALBES?
Sant Adrià no només genera de-
bat pel futur del seu litoral, sinó
també pel crematori que hi ha
projectat al barri de la Catalana.
“Totes les grans ciutats del món
tendeixen a expulsar indústries o
equipaments contaminants fora.
Però que vol dir fora?”, es pre-
gunta Giró.

En aquest sentit, els impulsors
de la taula defensen que equipa-
ments com el crematori s’instal·lin
en zones de poca densitat de po-
blació que, alhora, són les zones
amb una renda per càpita més alta.
Els veïns assenyalen zones com Sa-
rrià-Sant Gervasi, a Barcelona, i al-
gun etziba “que posin el cremato-
ri a Pedralbes”. “Potser així barris
com aquest veuran com baixen les
seves rendes i les classes populars
podran viure a Barcelona”, es
plantegen des de la FAVB.

El repte és sens dubte ago-
sarat, però els veïns confien que
podran parlar d’aquesta i altres
reivindicacions amb l’AMB. “Ara
hi ha un govern més fragmentat
i, per tant, més disposat a es-
coltar”, conclou Giró.
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Andreu Merino
BARCELONÈS NORD

Una veu compartida
» Els veïns de Badalona, Santa Coloma, Sant Adrià i Barcelona impulsen una taula metropolitana
» Les federacions veïnals volen dir la seva en el desenvolupament del model urbanístic i social

Els representants veïnals han atès Línia Nord (esquerra) per explicar els objectius de la taula metropolitana impulsada pel consell federal de la Confavc (dreta). Fotos: Línia Nord i Arxiu
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Opinió

Actualitat a la xarxa

#Investit

@ajmainzer: El 'Real Madrid' va primer a
la Lliga, el candidat del PP ha estat investit
i Rajoy se'n va de pont. La normalitat ha
tornat. #AtadoYBienAtado.

4El rei va despullat
per Jordi Lleal

Saben aquell conte de Cristian
Andersen en què el rei anava
despullat? Vet aquí que una
vegada, les senyories del PSOE
es van abstenir en la votació per
a la investidura del candidat
Mariano Rajoy, que en va sor-
tir com a president del govern
espanyol. En la seva intervenció,
Rufián, com el nen del conte, va
cridar: “El PSOE va despullat!”.
Després de descórrer el vel que
amaga la realitat, els posa un
mirall al davant, explicant les
mil i una trapelleries que han
comès, els seus caps i el partit,
durant la seva trajectòria polí-
tica. “No es facin dir obrers, són
traïdors”; “Senyors de PSOE
SA, no els fa vergonya doblegar-
se als designis d’una cacic?
(Susana Díaz)”; “Si tracten així
el seu secretari general, què no
faran a la seva gent?” I altres
gentileses. 

Ses senyories, que anaven

despullades ensenyant les ver-
gonyes, sense poder amagar-se
ni tapar-les amb cap argument
creïble, resten amb tota la crue-
sa davant l’aparador de l’he-
micicle del Congrés, entossu-
dides sense voler reconèixer la
seva nuesa infamant. El seu
portaveu, Antonio Hernando,
s’adreça al diputat d’Esquerra,
aconseguint els aplaudiments
unànimes, a més dels seus,
dels del PP i Ciutadans. De
tots els retrets que va fer el di-
putat, n’hi ha algun que no si-
gui cert? En el seu discurs va fer
curt, perquè hauria d’haver re-
partit més joc amb el PP i Ciu-
tadans per les seves polítiques
amb Catalunya, i a Podemos
demanar-los més fermesa i cla-
redat amb el suport al referèn-
dum. La veritat, senyors del
PSOE, segons qui aplaudís el
meu discurs jo m’ho faria mirar. 

Han quedat retratats!

Un diari participatiu

#CobraBisbal

@elbenegre: El CIS apunta que la prin-
cipal preocupació dels espanyols ja és
saber si hi va haver cobra entre Chenoa i
Bisbal.

#LHoraDeLaVeritat

@JosepCatt: Jo sóc Hilary Clinton i no
torno a dir fava fins al dia de les eleccions
[dimarts 8 de novembre]. Donald Trump
es marca sol.

Un diari plural

Fa uns dies els mitjans de comu-
nicació informaven que a Cata-
lunya, durant el segon trimestre
d’aquest any, 4.145 famílies van
ser desnonades, segons dades
del Consell General del Poder
Judicial. Això significa que Cata-
lunya lidera el rànquing estatal en
aquesta pràctica tan terrible que
utilitzen les entitats financeres per
deixar al carrer centenars de mi-
lers de persones que no poden fer
front a les quotes abusives de les
hipoteques.

També ens informaven que a
Badalona l’Ajuntament implan-
tarà una taxa el 2017 aplicable a
pisos que faci dos anys o més que
estiguin buits.

Segons el regidor de l’Àmbit de
Badalona Habitable, l’objectiu és
que els pisos buits de la nostra ciu-
tat es lloguin. Textualment ha
declarat: “La finalitat no és re-
captatòria, perquè el que es pre-
tén és ampliar el parc d’habitatges
de la ciutat i revertir l’existència de
pisos buits en pisos de lloguer”.

No cal recordar que la Llei ca-
talana 18/2007 del dret a l’habi-
tatge permet mesures sanciona-
dores i fins i tot l’expropiació
forçosa de la propietat, ja que con-
sidera la llar com un bé de pri-
mera necessitat i la funció social
la principal prioritat.

Aquesta mateixa llei preveu el
proveïment d’habitatges a políti-
ques socials com un servei d’in-
terès general, en la línia del pro-
nunciament europeu en matèria
d’habitatge social i com també as-
senyala la Constitució espanyola,
que a l’article 128 diu que “tota la
riquesa del país, en les seves di-
verses formes, i sigui quina sigui
la titularitat, resta subordinada a

l’interès general”.
La Llei 18/2007, aquesta Llei

del dret a l’habitatge, vol trans-
formar el mercat de l’habitatge de
la manera més estructural possi-
ble per adaptar-se a les noves re-
alitats del mercat, motiu pel qual
regula la reacció pública davant si-
tuacions d’incompliment de la
funció social de l’habitatge amb
diversos instruments, donant
sempre prioritat a les actuacions
preventives, de foment i d’assis-
tència i seguint les mesures clàs-
siques de l’acció administrativa
sancionadora. L’administració
vol aconseguir un parc mínim del
15% d’habitatges destinats a po-
lítiques socials a Catalunya en un
termini de vint anys, és a dir,
abans del 2027. Si fa no fa, això
significa que a Badalona tindríem
més de 10.000 habitatges desti-
nats a lloguer social, que són, se-
gons les estadístiques, els que
avui estan buits. Hem de tenir
present que a Espanya el parc
d’habitatge social només repre-
senta un 2%, mentre que hi ha un
13,7% de pisos buits. 

Per això l’article 2 que parla de
les finalitats diu, entre altres co-
ses, que vol fer efectiu el dret a un
habitatge digne i adequat per a
tothom, tal com estableix la Cons-
titució i l’Estatut i la resta de
drets constitucionals connexos.

En l’àmbit municipal, un dels
acords en matèria d’habitatge en-
tre els 12 ajuntaments -entre els
quals hi ha el de Badalona- que
van participar en la trobada im-
pulsada per la PAH fa uns mesos,
feia referència a la necessitat de
mobilitzar els pisos buits a través
de multes coercitives i de sancions,
a més d’actualitzar l’inventari dels

habitatges buits en cada un dels
municipis participants.

Doncs bé, la Generalitat ha re-
captat més de 13 milions d’euros
amb la primera liquidació de
l’impost sobre habitatges buits i
només tres ajuntaments han san-
cionat els bancs i han aconsegu-
it cobrar les multes coercitives que
van dels 2.500 als 13.000 euros,
en funció de cada ajuntament.

Dèiem al començament d’a-
quest escrit que el 2017 l’Ajunta-
ment de Badalona implantarà
una taxa per a pisos que faci dos
anys que estan buits, ja que par-
teix de la concepció de l’obligació
d’ocupació de l’habitatge buit per
la propietat. L’ordenança apro-
vada inicialment té com a objec-
tiu “regular la tramitació dels ex-
pedients de verificació d’ús anò-
mals de l’habitatge en cas d’ha-
bitatge desocupat permanent-
ment” i, en el supòsit de desocu-
pació, cal advertir els propietaris
de la “possibilitat d’imposició de
multes coercitives”.

A la PAH es pregunten: Per
què a Badalona sempre hem d’a-
nar darrere de tothom i a més
som tan porucs? Algú es creu que
els grans propietaris d’habitatges
buits a Badalona rebran cap san-
ció per especular amb un bé de
primera necessitat? L’Ajunta-
ment aconseguirà tenir una bos-
sa d’habitatge destinada a políti-
ques socials? Com solucionarà el
reallotjament de les persones
desnonades?

No es pot ser a missa i repi-
cant alhora. Cal ser més agosarats
i agafar el bou per les banyes si es
vol posar fi a tantes injustícies i
evitar l’exclusió social de milers
de badalonins i badalonines.

per Pedro Jesús Fernández    

4Badalona habitable
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La comarca a la xarxa

Un diari obert

Absolutament esperpèntic. De víctimes
a culpables per obra i gràcia d'un ana-
crònic comunicat del Comité de Com-
petición. L'estupor dins la massa social
barcelonista és total. La maquinària
anti-culer se supera una vegada més, fent
servir aquest cop la polèmica pel llan-
çament d'objectes als jugadors del Bar-
ça en el partit de Mestalla. De manera
simplement inacceptable, resolen la
polèmica que van suscitar les incidèn-
cies de València amb una nímia sanció
econòmica al club ‘ché’. L'altra cara de
l'informe, per contra, és una denúncia
contra el que ells consideren una pro-
vocació per part blaugrana. Increïble. 

Repassem els fets. Ja coneixem l'ha-
bitual hostilitat contra el Barça i contra
Catalunya cada vegada que juguem a
l'estadi valencianista, hostilitat ara ex-
tensible també a Paco Alcácer. El nou ju-
gador del Barça, titllat de traïdor en
aquelles terres, va haver de veure com
li llançaven des de la graderia una bos-
sa de pipes. Un altre factor clau va ser
l'escalfor ambiental, que va excitar els
futbolistes locals fins al punt de fer en-
trades criminals com la d'Enzo Pérez que
va lesionar Iniesta. La cirereta del pas-
tís va ser el llançament d'objectes durant
la celebració blaugrana pel gol de la vic-
tòria. En l'acta arbitral no es va fer cap
referència a un comportament impro-
pi ni a cap provocació per part dels ho-
mes de Luis Enrique. Doncs bé, resul-
ta que per al Comitè l'origen de tot l'en-
renou es redueix a la suposada actitud
desafiant dels jugadors blaugranes. 

Va home, va. Ja n'hi ha prou de des-
qualificacions gratuïtes i amb mala fe.

El cinisme en estat pur. Intolerable. I per
acabar-ho d'adobar, l'inefable presi-
dent de la Lliga de Futbol Professional
LFP Javier Tebas (que entre d'altres té
‘l'honor vital’ d'haver estat membre de
Fuerza Nueva) apareix en escena per
ofendre el personal amb una nova ex-
hibició de patetisme ‘patrio’. Després de
criticar amb inusitada bel·ligerància la
presència d'estelades en els partits del
Barça (i altres episodis vergonyants de
desqualificacions), ara té la poca ver-
gonya d'acusar els jugadors blaugranes
de provocadors. I ho fa amb un to, a
més, que justifica, que fins i tot legitima,
que es pugui llançar qualsevol cosa
des de la grada als Neymar, Messi,
Suárez, etc. Tebas dóna a entendre que
si és així, s'ho hauran merescut per in-
citadors. Com diria aquell, se'ns estan
pixant a la boca. I el més greu del cas,
amb la connivència de l'actual directi-
va de Bartomeu. Almenys en l'època de
Laporta érem una mica més respectats
en les esferes de la LFP. Fins i tot ales-
hores, Villar era vist a Madrid com un
aliat del Barça. L'expresident Laporta no
hauria permès mai que un personatge
com aquest Tebas es mofés de l'entitat
amb tota la impunitat del món.

Cal que Bartomeu i els seus donin un
cop a la taula, cosa molt difícil coneixent
el tarannà d'aquesta junta. Però és que l'a-
fició barcelonista no es mereix aquest ul-
tratge sistemàtic. Des de Madrid no pa-
raran, són massa anys de domini barce-
lonista i això cou molt. Faran servir tots
els mecanismes possibles per desacreditar
la nostra feina. No els fem creure que els
tenim por. És el que volen. 

4Tot s’hi val
per Sergi Villena

4Per uns trens dignes
per Josep Loste 

Ara més que mai és necessària una ac-
ció conjunta efectiva de les institucions
catalanes –Generalitat, Diputacions,
Consells Comarcals,  Ajuntaments i
tots els  càrrecs  electes–, així com to-
tes les associacions en defensa dels
usuaris del tren convencional i el
transport públic en general, per  exigir
el  traspàs  definitiu de tots els trens de
rodalies i regionals al Govern català.
Aquest traspàs ha d’incloure el mate-
rial mòbil, els trens, però també, i so-
bretot, les vies i la infraestructu-
ra –millorada i posada al dia, ja que ac-
tualment es troba en un estat molt la-
mentable–. 

Aquest traspàs, tal com indica
l’article  169 de l’Estatut de Catalunya
de l’any 2006, és necessari  i vital, però
és independent de la via judicial  ini-
ciada pel Govern català, amb la pre-
sentació d’una demanda contenciosa-
administrativa contra ADIF per  in-
compliment  flagrant de les inversions
previstes i per la seva actitud irres-
ponsable envers els ciutadans i el
territori català. Per altra  banda, un
tema recurrent respecte del qual l’Es-
tat espanyol, ADIF i RENFE se’n ren-
ten les  mans  són les  interconnexions
molt deficients entre Catalunya Prin-

cipat i la Catalunya  Nord, en el tren
convencional a les  línies R-11, RG1  i
R-3. És a  dir,  les  interconnexions
ferroviàries Portbou-Cervera de la
Marenda i Puigcerdà-La Tor de Carol,
molt infravalorades  i en què una
part molt important de les comarques
del nord-est i nord de Catalunya per-
den moltes oportunitats d’intercanvis
econòmics, comercials i de comuni-
cació amb Catalunya  Nord  i Occità-
nia, la qual cosa provoca una inco-
municació flagrant amb Europa.

En resum, des del 2012 el servei de
RENFE del  tren convencional  a casa
nostra ha patit 1.600 incidències i el Mi-
nisteri de Foment només hi ha invertit
el 10% del pressupost compromès. Així
no es pot continuar. El transport públic
i particularment el  tren convencional
és un sector molt estratègic: és massa
important per a l’economia i la qualitat
de  vida dels catalans. Sense un tren con-
vencional decent, digne i europeu a Ca-
talunya mai no serà possible una re-
forma  horària que permeti la concilia-
ció de la vida familiar i laboral. Sense un
tren convencional com cal, Catalunya
mai no serà un país punter, amb una ve-
ritable eficiència econòmica compatible
amb una autèntica justícia social.

#FilmetsBadalona

@FestivalFilmets: ‘Ennemis Intérieurs’ de
Sélim Azzazi, curtmetratge guanyador de
la 42a edició del Filmets Badalona Film
Festival.

#MonedaLocal

@nuriaparlon: Posem a prova la nova
moneda local de Santa Coloma de
Gramenet. Posa-li nom fins al 25 de no-
vembre! 

#VenusALesFosques

@jimnez_paqui (portaveu del bloc Ve-
nus): Joan Callau, el edificio Venus se
hunde como el Titanic. Piensas hacer algo
en condiciones?
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Badalona  

Téllez i Albiol s’enganxen 
a Twitter per un “linxament”

PICABARALLA4Continua la ten-
sió entre el govern i el regidor del
PP, Xavier García Albiol. L’última
picabaralla l’han protagonitzat el
segon tinent d’alcaldia, José Téllez,
i l’exalcalde arran d’un episodi
viscut diumenge al camp de futbol
de Sant Roc.

Segons Albiol ha explicat a
Twitter, un assessor del PP gaire-
bé va ser “linxat” pel públic. “El van
confondre amb el regidor de la
CUP que va desacatar”, afegia el re-

gidor popular, amb to d’humor. La
resposta de Téllez no es va fer es-
perar. “No és motiu de broma que
algú pateixi un intent de linxa-
ment”, va dir el tinent d’alcaldia
també a través del seu compte de
Twitter. “L'assessor del PP ha de
denunciar. Que compti amb el
suport de l'Ajuntament”, va afegir.

L’enganxada arriba després
que el Ple demanés, a instàncies de
Ciutadans, la dimissió de Téllez
pels fets del 12 d’octubre.

Un guàrdia urbà s’enfronta a
tres anys de presó per agressió
TRIBUNALS4L’Audiència de
Barcelona va celebrar dilluns el
judici en el qual un agent de la
Guàrdia Urbana de Badalona
està acusat per presumptament
haver agredit un menor la ma-
tinada del 21 de gener del 2012.

La fiscalia demana tres anys
de presó per a l’agent, que hau-
ria colpejat amb la seva porra el
menor, tot i que aquest hauria
obeït l’agent quan el va fer atu-
rar. A més de la pena de presó,
el fiscal demana que l’agent in-
demnitzi la presumpta víctima
amb 960 euros.

Aleshores la víctima tenia 17
anys i va ser cridat a l’alto per la
Guàrdia Urbana juntament amb
un company, després que la po-
licia local havia rebut un avís per
crema de papereres a l’avinguda
de la Salut.

Segons l’agent, van veure els
dos joves corrent i els van seguir.
Aquests s’haurien aturat al segon
requeriment de la policia. Tot i
això, la Fiscalia assegura que l’a-
gent hauria colpejat el jove amb
la porra a la cara i al clatell. Quan
aquest ja era a terra, també li
hauria donat un cop a la cama.

Aportació de 2 milions per als
reallotjaments de Sant Crist

INFRAESTRUCTURES4La Ge-
neralitat aportarà un milió d’eu-
ros al Consorci de l’Estrella i
Sant Crist, integrat per l’Institut
Català del Sòl (Incasòl) i l’Ajun-
tament, i que té com a objectiu
desenvolupar les noves zones
residencials a la zona, afectada
pel futur lateral de la C-31. El
consistori, per la seva banda, hi
aportarà un milió més.

El conseller de Territori i Sos-
tenibilitat, Josep Rull, i el secretari

general del Departament, Ferran
Falcó -regidor de CiU a Badalona,
van comunicar la decisió de la Ge-
neralitat a l’alcaldessa, Dolors Sa-
bater, en el marc d’una reunió ce-
lebrada el 27 d’octubre. 

Pel que fa al desenvolupa-
ment del lateral de la C-31, l’exe-
cució s’endarrerirà respecte al ca-
lendari previst, després que les ex-
cavacions arqueològiques a la
zona hagin trobat material po-
tencialment valuós.

El govern municipal va presentar
ahir la proposta de conveni que ha
fet arribar al CF Badalona per la
gestió del nou estadi. El 27 d’oc-
tubre el club ja va expressar el seu
rebuig a la proposta en l’Assem-
blea General de socis, a més de de-
clarar persona non grata la regi-
dora d’Esports, María Gallardo. 

El principal motiu de rebuig és
que el Badalona reclama que-
dar-se amb els ingressos publici-
taris de l’estadi. “Si no hi jugués el
primer equip del club, no es rebria
ni un euro en publicitat”, etziba el
president del Badalona, Miguel
Ángel Sánchez, que considera
que legalment l’entitat té dret a
quedar-se amb aquests diners.
“En cap camp municipal de l’es-
tat els ajuntaments recapten els
diners generats pels clubs”, diu.

L’executiu de Dolors Saba-
ter, però, manté la proposta sobre
la taula i recorda que el club i l’A-
juntament van acordar que l’es-
tadi fos gestionat directament
pel consistori. “Si optem per
aquest model, legalment no po-
dem renunciar als ingressos pu-
blicitaris”, argumenta el regidor
d’Urbanisme, Oriol Lladó. “Ser-
veis com la publicitat han de sor-
tir a concurs i qui el guanyi paga-
rà un cànon a l’Ajuntament”, afe-
geix. Per la seva banda, Sánchez
reconeix l’acord per la gestió di-
recta però assegura que l’Ajunta-
ment no va avisar el club de les

conseqüències que tindria. “Sen-
se la publicitat del camp, ens en-
sorraríem econòmicament”.

Sigui com sigui, Lladó xifra en
300.000 euros anuals la despesa
que l’estadi suposarà a les ar-
ques municipals i recorda que, tot
i que 6,5 milions de la inversió en
l’estadi provenen de la subhasta
de l’antic camp del centenari, el
club va beneficiar-se d’una per-
muta de terrenys equivalents en
superfície i valor.

D’altra banda, l’Ajuntament
ha anunciat que es compliran els
terminis d’obres i l’estadi s’inau-
gurarà abans del 2017.

Els regidors Téllez, Lladó i Gallardo en roda de premsa. Foto: Ajuntament

L’Ajuntament manté la proposta
de conveni del nou estadi

» El CF Badalona rebutja el projecte i es planteja accions judicials
» El consistori defensa recaptar els ingressos publicitaris del recinte

Andreu Merino
BADALONA

Canyet | Curses il·legals
Els Mossos d’Esquadra han denunciat cinc joves per fer curses il·legals

de cotxes a la carretera de Canyet. Segons ha anunciat la policia catalana
a través del seu compte de Twitter, els joves posaven en risc altres 

vehicles amb aquesta pràctica i a més gravaven les curses en vídeo.
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Sarau celebra la nominació
als ARC amb Toni Moog

HUMOR4La sala Sarau08911
serà l’escenari aquest dissabte al
vespre de l’actuació de l’humo-
rista Toni Moog, que hi actuarà
a partir de les 10 de la nit. 

Moog oferirà un espectacle
on desgranarà les històries més
divertides dels seus 10 anys com
a còmic. Per l’escenari hi desfi-
laran gags mítics com el seu
“que pim que pam” o el “Me en-
canta Madrid”, de la mà de
l’humor sense embuts de Moog.

Les entrades estan a la ven-
da des de 15,20 euros, sense
consumició. 

Aquesta actuació d’un dels
humoristes catalans més cèle-

bres de l’escena estatal, servirà
per celebrar també la recent no-
minació de la Sarau08911 als ca-
torzens Premis ARC, uns guar-
dons de referència de les sales
que ofereixen música i especta-
cles en directe. 

Des de fa 14 anys, l’Associa-
ció Professional de Represen-
tants, Promotors i Mànagers de
Catalunya, ARC, proposa, no-
mina i tira endavant aquests
premis, que volen reconèixer
diferents trajectòries en el camp
de la música en viu, tant per a
bandes com per a orquestres, sa-
les, festivals de música o esde-
veniments en viu. 

El Festival Filmets va dir adéu
dissabte passat a la seva 42a
edició amb una Nit de les Venus
que va tornar a deixar petit un
Teatre Zorrilla que es va enga-
lanar per a la vetllada més es-
pecial de l’any. El festival inter-
nacional de curtmetratges deixa
unes xifres de públic espectacu-
lars, amb més de 15.000 espec-
tadors que han gaudit dels curts
de diversos països que han par-
ticipat en el concurs. Entre ells hi
havia Ennemies Intérieurs, el
film francès dirigit per Sélim
Azzazi que s’ha endut enguany el
primer premi del certamen. La
pel·lícula està ambientada en la
guerra civil d’Algèria dels 90. 

“L’interès a Europa pel Fil-
mets és molt gran, ens tenen
molt ben considerats”, assegura
a aquesta publicació Agustí Ar-
gelich, director del festival. De
fet, Argelich ha anunciat una
novetat de cara a l’any vinent. I
és que Alemanya serà el país
convidat en la pròxima edició.

De totes maneres, Argelich
posa de manifest la “bona aco-
llida” que han tingut les ses-

sions en el públic local. “Ha vin-
gut gent no només de Badalona,
sinó de tota l’àrea metropolita-
na”, afegeix el director.

ELS PREMIATS
A banda del premi per a Azzazi,
el Filmets ha deixat tot un seguit
de premiats en altres catego-
ries, com per exemple el premi
especial del jurat, que va anar a
parar a Bis Gleish, de Benjamin
Wolf –EUA–. El guardó a la
millora animació va ser per a
Dernière Porte Au Sud, de Sacha
Feiner –Bèlgica–. 

El premi a la millor produc-
ció badalonina va anar a parar a

La Folie, de Ricard López, men-
tre que els millors efectes visuals
van ser de Freedom & Indepen-
dence, de Bjorn Melhus –Ale-
manya–. En el capítol d’actors,
la israeliana Miriam Zohar i
Stein Winge i Jan Malmsjo, de
Noruega, van ser els triomfadors.

“FESTIVAL DE FESTIVALS”
Amb la 42a edició tancada, el Fil-
mets mira optimista cap al futur.
En aquest sentit, Argelich afirma
que ja tenen “desenes” de films
seleccionats per a l’edició de l’any
vinent i que seguiran treballant
perquè el Filmets segueixi sent un
“festival de festivals”. 

Una imatge de la Nit de les Venus al Zorrilla. Foto: Filmets

Badalona acomiada un Filmets
de més de 15.000 espectadors

Redacció
BADALONA
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Santa Coloma

Els veïns ja poden triar el nom de
la nova moneda local de Santa Co-
loma. Fins al 25 de novembre
podran deixar les seves propostes
a les urnes instal·lades a les bi-
blioteques, centres cívics de la
ciutat i a l’ajuntament, a través del
procés participatiu Cap a una
moneda local, posa-li nom, im-
pulsat pel consistori. També es po-
dran suggerir noms a la pàgina
web municipal.

La campanya acabarà el 25 de
novembre i entre totes les pro-
postes rebudes, l’Ajuntament es-
collirà una persona guanyadora.
Aquesta rebrà un xec equivalent a
500 euros en moneda local, per
gastar als comerços de la ciutat que
s’han adherit fins ara a la iniciati-
va. Un cop triat el nom, el projec-
te es posarà en marxa al llarg del

2017. La moneda tindrà un format
digital i el seu valor serà el mateix
dels euros. l'Ajuntament ha rebut
una subvenció de la Comissió Eu-
ropea de 132.028 euros per tirar-
la endavant.

Es podrà fer servir als comer-
ços de la ciutat adherits a la ini-
ciativa i el govern municipal pre-
veu la possibilitat de pagar amb la
moneda local les subvencions a
comerços i entitats de la ciutat. A
més, l’Ajuntament podria pagar

amb aquesta moneda un màxim
del 30% del salari als càrrecs
electes i treballadors municipals
que ho demanin. “Volem aug-
mentar les vendes del comerç i del
teixit productiu de la ciutat, fide-
litzant els consumidors i obtenint
efectes positius sobre l'ocupació
local”, explica l’alcaldessa, Núria
Parlon, que també defensa la
contribució que la moneda local
farà a l’hora de crear “sentiment
de pertinença” a la ciutat.

Ja s’han instal·lat urnes a diferents punts de la ciutat. Foto: Ajuntament

Comença el procés participatiu
per posar nom a la moneda local
» Els veïns poden fer les seves propostes fins al 25 de novembre
» La nova moneda es posarà en marxa a la ciutat al llarg del 2017

El Sevilla més filòsof 
aterra al Teatre Sagarra

TEATRE4El Teatre Sagarra aco-
llirà demà a les nou del vespre la
representació de Reflexiones del
hombre lengua, un muntatge
pensat, dirigit i interpretat per
Miguel Ángel Rodríguez, àlies El
Sevilla. El cantant de Mojinos
Escozíos ja ha portat l’obra a gai-
rebé un centenar de teatres de
l’estat, que han pogut veure El
Sevilla irreverent de sempre
amb el seu posat més filosòfic.

Reflexiones del hombre len-
gua és la primera experiència de
Rodríguez com a monologuista
i parteix del concepte d’humor

absurd per buscar la complicitat
del públic parlant de filosofia, co-
neixement o saviesa.

Per exemple, i sense desvet-
llar més sorpreses del compte, el
públic podrà veure El Sevilla
vestit de Sòcrates, presumint i
demostrant que sap de filosofia.
En el seu monòleg explicarà
com prostitueix la seva mare
per adoctrinar el públic amb
una de les seves teories i desen-
terrarà els seus difunts per uti-
litzar el taüt com a vàter.

El mateix Sevilla de sempre
en un registre nou per a ell.

Acord per ampliar el parc
d’habitatges de lloguer social
HABITATGE4Avui a dos quarts
d’onze del matí l’Ajuntament i la
Fundació Hàbitat3 signaran un
conveni per ampliar el parc
d’habitatges de lloguer social a
la ciutat.

En un acte convocat a la
sala d'exposicions del Centre
d'Art Contemporani Can Siste-
ré, l'alcaldessa, Núria Parlon, i
la presidenta d’Hàbitat3, Carme
Trilla, estamparan la seva firma
a l’acord, que preveu donar res-
posta a situacions d'emergència
social. Un objectiu que es pretén
aconseguir desenvolupant con-

juntament un programa per
ampliar els habitatges destinats
a lloguer social que actualment
hi ha a la ciutat.

La fundació privada Hàbi-
tat3 va ser impulsada el 2014
per la Taula d’Entitats del Ter-
cer Sector Social de Catalunya i
actualment treballa arreu del
país. 

El Patronat de la fundació
està constituït per la pròpia
Taula del Tercer Sector i set de
les seves federacions membres,
juntament amb diverses per-
sones expertes.

Primeres reunions obertes
sobre la subvenció europea

INVERSIONS4Després d’anun-
ciar-se que Santa Coloma rebrà 15
milions d’euros de fons europeus
per tirar endavant projectes ur-
banístics, l’Ajuntament ha con-
vocat les primeres reunions ober-
tes a veïns per explicar com s’in-
vertiran els diners. 

La primera va ser ahir a la Bi-
blioteca de Fondo i va abordar el
projecte de remodelació del carrer
Milà i Fontanals. La següent ses-
sió serà dimecres que ve amb els

veïns del carrer Mossèn Jacint
Verdaguer. D’altra banda, l’11 de
novembre al matí s’ha programat
una jornada participativa amb els
veïns i comerciants del passeig Sal-
zereda per treballar en el projec-
te d’urbanització.

La Unió Europea va atorgar la
subvenció a través del Fons Eu-
ropeu de Desenvolupament Re-
gional (Feder), en el marc de  l’Es-
tratègia de Desenvolupament
Urbà Sostenible i Integrat (Edusi).

Prevenció de la Sida | Ampliat el concurs de cartells
El termini per a presentar propostes per al concurs de cartells per a la campanya mu-

nicipal de prevenció de la Sida s’ha ampliat i finalment la convocatòria està oberta
fins demà. S’hi pot presentar qualsevol persona que tingui fins a 25 anys. El premi és

de 500 euros, dels quals 300 es donaran en la nova moneda local de Santa Coloma.

Redacció
SANTA COLOMA
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Sant Adrià

L’Ajuntament impulsa el seu
primer pressupost participatiu
PARTICIPACIÓ4Per primera ve-
gada els veïns de Sant Adrià po-
dran decidir on volen destinar part
del pressupost municipal, con-
cretament 82.365 euros. A prin-
cipis d’any el Ple va tirar endavant
el projecte de pressupostos parti-
cipatius i al llarg del mes de no-
vembre iniciarà el procés.

Des del 15 de novembre fins al
30 de novembre, totes les perso-
nes censades al padró municipal
i  majors de 16 anys -ambdues
condicions abans del 31 d’octubre-
podran votar a distància a través
de la pàgina  web municipal.

D’altra banda, també es podrà
votar presencialment. El dia 17 s’o-
briran punts de votació al Casal de
Cultura, el 22 al Centre Cultural
Besòs i el 29 al Centre de Pro-
ducció Cultural i Juvenil Polidor.

L’ Ajuntament habilitarà una
aplicació informàtica  al web mu-
nicipal perquè totes les persones
interessades puguin verificar que
estan incloses en el cens de la con-
sulta ciutadana. 

La comprovació també es po-
drà fer des de l’Oficina d’Atenció
a Ciutadana, ubicada a la planta
baixa de l’Ajuntament.

Acord amb Adif per netejar 
les vies de la Renfe

INFRAESTRUCTURES4L’Ajun-
tament i Adif- empresa pública
que gestiona la xarxa ferroviària-
han arribat a un acord per nete-
jar les escombraries que s’acu-
mulen a prop dels rails per on
circulen els trens de rodalies de
Renfe, segons ha avançat el Dia-
ri de Sant Adrià.

A banda de netejar l’espai, l’a-
cord implica la construcció d’un
mur de 400 metres de longitud
al carrer Eduard Maristany per

evitar que la gent continuï llen-
çant brossa a la zona.

Segons informa la mateixa
publicació, es preveu que la tà-
pia s’allargui des de la frontera
amb Badalona fins a l’avinguda
de la Platja, on actualment no hi
ha cap tanca que eviti el llança-
ment d’escombraries.

El consistori assumirà la
neteja, que pot costar fins a
50.000 euros, que seran apor-
tats per Adif.

Música | Cicle de Tardor a l’Ateneu Adrianenc
L’Ateneu Adrianenc acull avui l’estrena del 31è Cicle de Concerts de Tardor, que ofe-
reix l’Orquestra de Cambra Amics dels Clàssics, sota la direcció del mestre Joan Pa-
let. Avui a partir de dos quarts de nou l’orquestra retrà un homenatge a Cervantes i

Shakespeare amb motiu dels 400 anys de les morts dels dos escriptors.

El deteriorament del bloc Venus
continua provocant perjudicis als
seus veïns. Els números 9 i 11 del
carrer Venus han estat a les fos-
ques des de dijous, després que
Endesa tallés la llum argumentant
motius de seguretat. Un tall que ha
revoltat encara més els veïns,
pendents de l’enderroc de l’edifi-
ci i el seu posterior reallotjament
des del 2002. “Ningú ens va avi-
sar del tall”, lamenta la portaveu
dels veïns, Paqui Jiménez. “La gent
gran i els malalts no poden sortir
de casa perquè no funcionen els
ascensors”, lamenta. En aquest es-
cenari, els veïns ja estan estu-
diant quines mesures legals poden
emprendre i Jiménez avança que
denunciaran la companyia pels
greuges provocats.

Per la seva banda, Endesa

defensa que el tall no havia de ser
notificat. “L’estat de la instal·la-
ció elèctrica i de les sales de
comptadors posava en risc la se-
guretat de les persones”, argu-
menten fonts de la companyia.
Una degradació que ve de lluny i
és responsabilitat de l’empresa
municipal Pla Besòs SA.

La companyia va restablir el
subministrament de llum al nú-
mero 11 ahir al vespre, però a ho-
res d’ara encara no hi ha data pre-
vista pel retorn de l’electricitat al
número 9. “No s’han realitzat les
obres pertinents”, apunten les
mateixes fonts d’Endesa.

Segons la companyia, només
17 dels 69 pisos habitats tenen do-
nat d’alta el subministrament. Els
veïns reclamen el restabliment
del servei i solucions per a aquells
que no el poden pagar. Endesa,
però, no ho considera un cas de po-
bresa energètica, sinó un cas “fla-
grant” de frau elèctric comès pels
veïns que punxen la llum. “Aquí hi
ha moltes famílies al llindar de la
pobresa i res justifica aquest tall
sense avís previ”, respon Jiménez.
“Ja ens hem posat en contacte amb
l’Agència Catalana de Consum”,
conclou. La foscor, doncs, pot te-
nir conseqüències.

El bloc Venus fa una setmana que és a les fosques. Foto: Arxiu

Els veïns de Venus estudien
denunciar Endesa pel tall de llum
» Els números 9 i 11 han estat sense electricitat durant set dies

» Endesa argumenta que el tall era necessari per raons de seguretat

Avui es podria confirmar 
l’ERO temporal al Marina Besòs
EQUIPAMENTS4Gimesport po-
dria confirmar avui la convocatò-
ria d’un Expedient de Regulació
d’Ocupació Temporal (ERTO)
per a la plantilla del poliesportiu
Marina Besòs, tal com han con-
firmat fonts del comitè d’empre-
sa a aquesta publicació.

Després que el 26 d’octubre
l’empresa renunciés a l’adjudica-
ció i entregués les claus a l’Ajun-
tament, l’alcaldia va emetre un de-
cret de tancament del poliespor-
tiu. Aquest, però, continua obert
i gestionat pels 40 treballadors de
la plantilla. Això sí, l’activitat es re-
dueix a la pista, la sala de fitness
i  activitats dirigides, ja que el tall
del subministrament de gas per
impagaments fa que no es puguin
fer servir les dutxes i la piscina. 

Davant d’aquesta incertesa,
els treballadors desconeixen qui
es farà càrrec de les seves nòmi-
nes i veuen bé l’obertura d’un
ERTO. “Això ens deixaria marge
per poder cobrar l’atur i aclarir la
situació”, diu el president del
comitè d’empresa, Jesús Ribó
(CGT). L’ERTO també és clau

perquè els treballadors mantin-
guin la feina si una altra empre-
sa es fa càrrec del poliesportiu. I
és que el conveni col·lectiu dels
equipaments d’oci preveu la su-
brogació, sempre i quan els tre-
balladors tinguin el contracte en
suspens, per exemple, a través
d’un ERTO. Un extrem que es
complicaria si Gimesport inicia
un concurs de liquidació, tal com
preveu el comitè.

Per la seva banda, l’Ajunta-
ment s’ha compromès a mantenir
l’equipament tancat el mínim de
temps possible. El consistori té l’o-
bligació legal de recuperar la ins-
tal·lació, revisar el seu estat i con-
tinuar prestant el servei. El govern
municipal ha assegurat que “farà
tot el possible” per garantir la
continuïtat de la plantilla.

El comitè d’empresa consi-
dera que l’Ajuntament i Gimesport
són responsables a parts iguals del
tancament de la instal·lació i del
deute de 70.000 euros contret.
“Gimesport ha espoliat l’equipa-
ment i el consistori no ho ha con-
trolat”, conclou Ribó.

Andreu Merino
SANT ADRIÀ
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Montgat

Montgat i Tiana encaren
l’equador del Repte Saludable
SALUT4L’activitat física pot
ajudar a reduir el risc de patir un
accident cardiovascular. Per
aquesta raó, els municipis de
Montgat i Tiana van posar en
marxa a mitjans d’octubre el
Repte Saludable, una iniciativa
que vol promoure l’exercici físic,
especialment entre les perso-
nes amb risc cardiovascular. 

El projecte, consistent en di-
versos esdeveniments i activitats
esportives arreu dels munici-
pis, afronta el seu equador amb
un munt de trobades progra-
mades fins al 18 de novembre. 

Aquest programa està im-

plantant al municipi des de fa
anys però enguany ha estat el
primer on ha participat Tiana.
Entre les activitats planifica-
des hi ha sessions de pilates, de
zumba, ioga o fins i tot xerrades
informatives, entre altres, que
se celebren a diversos equipa-
ments municipals. 

Per participar en el projec-
te cal descarregar-se una apli-
cació de tracking esportiva per
registrar l’activitat diària i re-
gistrar-se a la plataforma es-
portianitzat.cat i vincular el
perfil creat al de l’aplicació
descarregada. 

Cultura | Conferència sobre la Filharmònica de Berlín
La biblioteca Tirant lo Blanc acollirà dijous vinent a dos quarts de set de la tarda

una conferència sobre la Filharmònica de Berlín. Sota el subtítol de “probablement
la millor orquestra del món”, Pere Andreu Jariod, divulgador musical, parlarà 

sobre aquesta agrupació musical que va néixer el 1882. 

La flora de la Rambla del Turó
es renova. L’Ajuntament ha im-
pulsat una acció per millorar
l’aspecte d’aquest vial mitjan-
çant  la col·locació de jardineres
amb plantes adaptades a la cli-
matologia local.

A la banda de mar de la
rambla s’han instal·lat un total
d’11 jardineres d’obra de forma
rectangular i una rotonda cen-
tral. Tot sumat arriba als 85 me-
tres quadrats de superfície ver-
da. A l’altra banda de la rambla,
al cantó de la muntanya, s’han
col·locat jardineres amb peu
metàl·liques. 

LES PLANTES ADEQUADES
Pel que fa a les jardineres, s’hi
han mantingut els pins i les
palmeres, mentre que a la ro-
tonda central el margalló ocu-
parà un lloc preeminent, tot i
que acompanyat d’una planta vi-

vaç ornamental a l’anella inte-
rior i exterior. 

Per altra banda, s’han eli-
minat els arbustos per tal de re-
dreçar l’espai verd de la rambla
i s’han plantat arbres a les jar-
dineres que no en tenien.
Aquests arbres, a més, són de
caràcter contingut, un fet que en
un futur impedirà que les seves

arrels malmetin la calçada de la
rambla. Les espècies que s’han
triat “suporten les condicions cli-
màtiques dels estius medite-
rranis”, assegura el consistori en
un comunicat. Pel que fa a les
jardineres amb peu metàl·li-
ques i els bancs de la part de
muntanya s’han adequat amb la
plantació d’arbustos retallables. 

Aspecte de la rambla amb els nous espais verds. Foto: Ajuntament

Renoven els espais verds 
de la Rambla del Turó

Redacció
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Primera activitat de ioga del Repte Saludable. Foto: Twitter (@lgarcia_atlas)
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Tiana

L’Ajuntament dóna consells
davant l’alta contaminació

MEDI AMBIENT4Davant els ni-
vells elevats de partícules con-
taminants PM10 enregistrats
per la Xarxa de Vigilància i Pre-
visió de la Contaminació al Bar-
celonès i rodalia, l’Ajuntament
s’ha fet ressò de les recomana-
cions per tal de reduir l’impac-
te de la pol·lució entre la pobla-
ció. Entre altres, aconsella que
els tianencs facin servir el trans-
port públic per desplaçar-se o
que optin per compartir un cot-
xe per moure’s. A més, recoma-

na que els trajectes a peu o amb
bicicleta es facin per carrers poc
freqüentats pel trànsit. 

Per altra banda, insta la po-
blació a reduir els desplaça-
ments en vehicle privat i, en cas
que no sigui possible, realitzar
una conducció eficient, consis-
tent en arrencar de manera suau,
reduir la velocitat o no fer fre-
nades o accelerades brusques. 

L’avís està vigent des de la
setmana passada a causa de l’a-
rribada de pols africana. 

Salut | Segueix la lluita contra el mosquit tigre
L’Ajuntament i el Consell Comarcal del Maresme portaran a terme avui la quarta ac-

tuació contra el mosquit tigre. Aquestes accions s’han dut a terme de manera periòdi-
ca –cada cinc setmanes– i han consistit en la distribució de larvicida als embornals
amb l’objectiu d’evitar que les larves d’aquest insecte proliferin a l’aigua estancada. 

Finalment, el tramvia restaurat
que connectava Tiana i Montgat
s’inaugurarà el pròxim diu-
menge 27 de novembre al mig-
dia amb una festa que comme-
morarà el seu centenari. En un
principi, des del consistori es va
anunciar que la presentació ofi-
cial del monument es faria els
primers dies d’aquest mes de
novembre, però per un proble-
ma amb el procés de restauració
s’ha optat per ajornar uns dies
la inauguració. Sigui com si-
gui, des de l’Ajuntament recor-
den que el mític tramvia celebra
el seu centenari durant aquest
mes de novembre, per tant la
data de la festa d’inauguració se-
gueix tenint sentit. 

Des del 2011 es donava per
fet que durant la Festa Major
d’enguany el tramvia quedaria
exposat al costat de l’avinguda
Isaac Albéniz, a dalt del doble re-

volt, però el consistori també va
justificar el retard d’acord amb
el procés de restauració. 

L’alcaldessa, Ester Pujol, va
assegurar al setembre que l’a-
jornament es devia també a la
voluntat de voler implicar el
màxim de gent possible en la in-
auguració. “El 16 de setembre

era una data precipitada per
incloure les escoles”, va explicar
aleshores. Pujol també va con-
siderar que l’ajornament faria
més fàcil involucrar entitats i ga-
rantiria la participació de tots els
voluntaris que han rehabilitat el
vagó. “El tramvia es mereix una
festa per ell sol”, va dir. 

S’estan ultimant els treballs de restauració del tramvia. Foto: Terminus

El tramvia restaurat de Tiana
s’inaugurarà el 27 de novembre
Redacció
TIANA



| 18

línianord.cat 3 novembre 2016

Comerç

El Mercat de Montgat obrirà
les portes el 25 de novembre
MONTGAT4Montgat podrà
gaudir del seu nou mercat mu-
nicipal a partir del pròxim 25 de
novembre, quan obri les seves
portes amb una festa familiar. 
Aquesta nova superfície co-
mercial, que compta amb 4.000
metres quadrats, tindrà una
vintena d’establiments, entre
els quals hi haurà un Mercado-
na que ocuparà bona part de l’e-
quipament.

Només dues parades de l’an-
tic mercat han decidit traslladar-
se al nou, tal com informen des

de La Local. Pel que fa a l’ofer-
ta del nou centre, s’ha intentat
que sigui variada i de qualitat i
quedarà completada amb tres
locals de restauració amb te-
rrassa i una zona enjardinada
destinada a jocs infantils. 

Per altra banda, el mercat
tindrà dos aparcaments amb
més de 200 places gratuïtes per
als clients. Pel que fa als horaris,
l’establiment obrirà de dilluns a
dissabte, de nou del matí a nou
del vespre, i serà accessible en
tren des de Montgat Nord.

Tendència | 25 mesos de creixement de les vendes
Les estadístiques ho han tornat a confirmar un altre mes. Segons les dades de l’Institut

Nacional d’Estadística (INE), les vendes del petit comerç van créixer a Catalunya un 4%
al setembre respecte del mateix mes de l’any passat. Aquesta xifra està per sobre de la

mitjana estatal, que és del 3,6, però és lluny de Canàries, on ha augmentat un 7,8%. 

Després que el Ple d’octubre no
va debatre la qüestió dels Mer-
cadona vinculats al nou centre de
la Fundació Badalona Capaç a
Morera i Sant Roc, l’entitat ha re-
clamat que aquesta qüestió vagi
al Ple “com més aviat millor”, se-
gons assegura a aquesta publi-
cació la seva presidenta, Maite
Arqué. Ara per ara estan “a l’es-
pera” que des del govern muni-
cipal es faci una proposta per tal
que es pugui portar la qüestió a
la pròxima sessió plenària.  

Un pas que des de BDN Ca-
paç consideren urgent, ja que a
finals d’any caducarà el preacord
amb Mercadona per construir el
nou centre de la fundació al
barri de Morera. Des del govern
municipal responen que ente-
nen la preocupació i que treba-
llen per “desbloquejar la situa-
ció al més aviat possible”, tal
com explica a Línia Nord el ti-

nent d’alcalde d’Urbanisme,
Oriol Lladó. Arqué, tanmateix,
recorda que aquest acord “s’ha
renovat moltes vegades” i espe-
ra que tot es pugui resoldre
abans d’aquesta data.

Tot i que la fundació va des-
cartar la proposta municipal de
construir la seva nova seu al parc
G4 de Montigalà –la qual deixa-
ria Mercadona fora de joc–, des
del consistori encara contem-
plen aquesta possibilitat. “Mon-
tigalà dóna seguretat a la funda-
ció respecte del calendari”, asse-

gura Lladó, que hi veu també
avantatges per a la ciutat, ja que
ajudaria a “dignificar” la zona. A
més, Lladó diu que la voluntat del
govern local és poder “explicar
millor la proposta” tant a BDN
Capaç com als veïns, entre els
quals ja han sorgit dubtes al res-
pecte. Unes preocupacions que,
segons sosté el regidor, estan
“contemplades en la proposta”.
Entre elles destaca la futura es-
cola bressol del barri, la qual se-
ria “compatible” amb la cons-
trucció del centre de la fundació.

Protesta de BDN Capaç durant el Ple de setembre. Foto: BDN Capaç

Badalona Capaç urgeix portar al
Ple el projecte dels Mercadona

Redacció
BADALONA
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Sumar de tres en tres a casa per
no desenganxar-se de la zona
alta. Aquest és l’objectiu del
Badalona, que ha empatat tots
els partits que ha jugat a casa
excepte la victòria per la míni-
ma a la primera jornada contra
el Lleida Esportiu (1-0).

L’equip d’Óscar Mena, que
enguany disputa la novena tem-
porada de la seva història a Se-
gona B, és un dels equips que ha
pujat aquest any i, fins ara, és un
dels pitjors conjunts a domicili
i tampoc ha aconseguit grans re-

sultats a la Bòbila, cosa que els
costa ser a la part baica de la tau-
la. Fins ara, els blaugrana han
guanyat un partit lluny de casa
(contra el Cornellà), n’han em-
patat dos (contra el Vila-real B
i l’Atlètic Balears al principi de
la lliga) i n’han perdut tres (con-
tra el Llevant B, el Sabadell i el
València Mestalla).

Aquest, però, no serà l’únic
partit del club en els pròxims
set dies, ja que dimecres de la
setmana que ve els de Mano-
lo González afrontaran la se-
mifinal de la Copa Catalunya
contra un dels representant de
Segona divisió que encara
continua viu a la competició,
el Girona FC.

A més, divendres passat tam-
bé es va conèixer el primer rival
del Badalona als setzens de final
de la Copa Federació. Els esca-
pulats jugaran contra la UD Po-
blense de les Illes Balears. El
partit d’anada es jugarà el dia 1
de desembre al Municipal de Sa
Pobla i la tornada serà a Bada-
lona dues setmanes després.

PARTIT A CORNELLÀ
Coincidint amb el tancament
d’aquesta edició de Línia Nord,
el Badalona estava jugant el
partit de la dotzena jornada de
Segona B al municipal de Cor-
nellà. A la secció d’Esports del
portal web del setmanari es
podrà llegir la crònica del matx.

El Badalona vol sumar de tres
en tres a casa contra el Gavà

» Dimecres que ve el club jugarà la semifinal de la Copa Catalunya
» La UD Poblense serà el primer rival de la Copa Federació

L’Hermes signa el primer
empat sense gols a Ripollet

MONTGAT4Punt amb regust
amarg. L’Hermes va aconseguir el
tercer empat del curs diumenge
passat contra el CF Ripollet (0-0)
en un partit en el qual els de Lolo
Alonso i Mario Lamilla van me-
rèixer més. És el primer empat
sense gols de l’equip en aquestes
nou primeres jornades.

Malgrat les baixes de Tomás
i Baby, els blaus van visitar el Va-
llès amb l’objectiu de tornar a
casa amb els tres punts i el pri-
mer temps va ser un monòleg.
Pozzo, Franco i Garrido (a qui

l’àrbitre va anul·lar un gol per
fora de joc) van ser els més actius
de l’equip. L’equip es va quedar
un cop més amb 10 homes a la
segona part (Djibi va veure dues
grogues en menys de 15 mi-
nuts), però les ocasions més cla-
res van tornar a ser per a l’Her-
mes. El tècnic Alonso també va
ser expulsat al temps afegit.

Demà passat a dos quarts de
7 de la tarda l’equip voldrà retro-
bar-se amb la victòria quan el se-
gon classificat, l’Andorra FC, visiti
el Municipal de Montgat.

Seagull i Sangra guanyen els
partits de la vuitena jornada

BARCELONÈS NORD4Seagull i
Sant Gabriel van sumar dues vic-
tòries incontestables.

Les badalonines continuen
colíders després de guanyar diu-
menge passat a Barcelona contra
l’Europa (0-2). Després de 45
minuts de domini altern amb
ocasions per als dos equips, Ser-
na va fer el primer gol de la tarda
al temps d’afegit al Nou Sarden-
ya. El gol, psicològic, va donar ales
a les gavines, que van buscar amb
més insistència la porteria de Mò-
nica. La sentència va arribar al mi-
nut 65, amb una vaselina de Yos-

se. L’equip voldrà mantenir la
bona ratxa diumenge a les 4 de la
tarda contra l’FC Porto Cristo.

Per la seva banda, el Sangra va
confirmar el seu bon moment
diumenge contra el Pallejà (4-1).
Maria va trencar l’empat amb un
golàs de falta poc abans del des-
cans i a la represa va fer el segon.
Les visitants van posar emoció al
partit, però un altre doblet, en
aquest cas d’Anna Molet, va tan-
car el matx. Les adrianenques, que
ara són terceres, tornaran a jugar
a casa, diumenge a les 4 de la tar-
da contra l’Espanyol B.

Barcelonès Nord | El Sant Adrià s’emporta el derbi contra el Lloreda
Els gols d’Israel Garcia i Iván Sánchez van donar la victòria al Sant Adrià al derbi de la setmana 

passada contra el Lloreda (2-1). Els adrianencs segueixen tercers a dos punts de la Fundació Grama.
Aquest diumenge els colomencs jugaran contra el Joventut Can Pi, el Sant Adrià visitarà l’Europa B,

la Unificación Llefià viatjarà al municipal del Carmel i el Lloreda rebrà el Llavaneres.

Redacció
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L’equip va tornar a empatar a zero contra el Mallorca B. Foto: CFB
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Reforç de pes per al joc interior de
la Penya. Dilluns passat el club va
anunciar l’arribada del jamaicà Je-
rome Jordan, que ha signat un
acord amb l’entitat fins al final d’a-
questa temporada.

El pivot caribeny, de 30 anys,
té experiència a l’ACB després de
jugar la recta final del curs passat
al Sevilla (on va presentar una mit-
jana de 8,2 punts i 3,9 rebots per
partit) i també ha format part
dels dos equips de Nova York de
l’NBA, els Knicks i els Nets. Durant
la seva presentació, el nou jugador
verd-i-negre va mostrar-se “molt
content de formar part del Jo-
ventut” i va assegurar que està
“preparat per fer qualsevol cosa
que pugui per ajudar l’equip”.
Jordan podria debutar amb la
Penya diumenge a dos quarts
d’una del migdia, quan l’equip re-
brà la visita de l’Unicaja.

VICTÒRIA AL NOU CONGOST
S’ha acabat la mala ratxa. Després
de cinc derrotes seguides, l’equip
va sumar la primera victòria del
curs diumenge passat al derbi
contra el Manresa (81-85). El

partit va tenir un nom propi, el
d’Albert Sàbat (26 punts amb un
6 de 8 en triples, que li va servir per
ser escollit MVP de la jornada). El
de Llagostera i Luka Bodanovic (19
punts) van anotar més de la mei-
tat de punts de l’equip, que va do-
minar el matx des del salt inicial.

La Penya va avisar de les seves
intencions amb un parcial inicial
de 0-9. Els manresans van des-
pertar minuts després, però el
Joventut va aconseguir una ren-
da de vuit punts que va mantenir
al descans (36-44).

L’equip va continuar com una
piconadora després de la pausa i
va arribar a gaudir d’una renda
màxima de 17 punts (42-59) que

els locals van poder maquillar al fi-
nal del tercer període. Els fantas-
mes de l’últim quart van reapa-
rèixer i el Manresa es va situar no-
més a dos punts, però Bogdano-
vic va tranquil·litzar els ànims i l’e-
quip va poder tornar a casa amb
el primer triomf del curs.

A LA FINAL DE LA MINICOPA
L’infantil A serà a la fase final de
la Minicopa al febrer a Vitòria. L’e-
quip va derrotar el CB Fuenla-
brada (82-71) en el partit decisiu
per aconseguir la classificació per
als partits per al títol. Els altres
equips que la disputaran seran el
Madrid, el Baskonia, l’Unicaja, el
Betis, el Manresa i l’UCAM.

La primera imatge del pivot amb la seva nova samarreta. Foto: CJB

Jerome Jordan, qualitat 
a la pintura per a la Penya

Redacció
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L’UBSA dóna la sorpresa i
guanya contra el CB Mollet

SANT ADRIÀ4Cop de puny sobre
la taula. L’UBSA va donar la sor-
presa dissabte passat i va derrotar
el Mollet al Plana Lledó (74-82).

Els de Mario Lousame es van
plantar al Vallès amb una rotació
molt més llarga que els locals i això
es va notar a la recta final del par-
tit. Després d’un primer quart
favorable als adrianencs, els de
Mollet van fer valer la seva expe-
riència a la categoria i van capgi-
rar el resultat, tot i que l’UBSA va

aconseguir un bon parcial després
del descans. Els d’Àlex Terés
guanyaven per 6 a l’inici de l’últim
període, però de la mà de Rubén
Pérez van tornar a donar-li la
volta al partit per sumar una vic-
tòria que situa l’equip en la vuite-
na plaça amb un balanç de dues
victòries i tres derrotes.

Demà passat l’equip provarà
de fer bona la victòria a Mollet.
L’UBSA rebrà la visita del segon
classificat, la UE Barberà.

L’Snatt’s perd a Lleó en 
el millor partit de la jornada

SANT ADRIÀ4Partidàs i derrota.
L’Snatt’s Sant Adrià no va poder
puntuar a casa del líder, el CB Aros
de Lleó (63-50) i cau a la quarta
posició amb tres victòries i dues
derrotes en cinc partits.

La intensitat inicial del matx va
fer que Olga Ruano hagués de pas-
sar més estona a la banqueta del
que és habitual per les faltes per-
sonals i les castellanes van apro-
fitar la manca de la referent del joc
interior de l’Snatt’s per atacar per
dins. Tot i això, el marcador es va
mantenir en uns guarismes força
baixos. El ritme ofensiu es va in-
crementar lleugerament per part
dels dos equips, però les noies de

Moses Fernández van marxar al
descans guanyant per 7 (25-17).

L’Snatt’s va despertar després
de la pausa amb dos triples seguits
d’Eilidh Simpson, però les locals
van saber refer-se i ampliar la seva
renda a 10 punts al final del tercer
quart, fent gairebé impossible la
remuntada per al conjunt de Jor-
di Vizcaíno. L’últim quart va ser
molt travat i malgrat l’aportació de
Ruano, l’Aros no va patir per la vic-
tòria en cap moment.

Les adrianenques voldran re-
trobar-se amb la victòria demà
passat a les 6 de la tarda al Ricart,
quan afrontaran el primer derbi
del curs contra el Segle XXI.



Esports
| 22 línianord.cat 3 novembre 2016

El Catgas vol continuar amb la
seva bona línia contra un històric
que acaba de tornar a la primera
divisió. Demà, a tres quarts de 9
del vespre, els colomencs rebran
la visita de l’FS Cartagena, un
dels equips que durant la dècada
passada va ser un dels grans can-
didats al títol (va arribar un cop a
la final i tres a les semifinals) i que
de la mà de Polaris World va
gaudir de jugadors de talla mun-
dial com Lenísio, Manoel Tobías
o Sergio Lozano.

Els de la Regió de Múrcia van
desaparèixer l’any 2014 i es van
refundar, començant a jugar a
Segona divisió. Després de tres
temporades seguides a la cate-
goria de plata, l’equip de Juan
Carlos Guillamón va aconseguir
l’ascens després d’acabar segon
el curs passat.

Els vuit precedents que hi ha
aquest segle al Pavelló Nou són
clarament favorables al Catgas. Els
colomencs sumen quatre victòries
(temporades 2001-02, 2002-03,
2009-10 i 2011-12), tres empats
(2003-04, 2004-05 i 2008-09) i
només una derrota, que va arribar

a la temporada 2010-11. El Car-
tagena només ha sumat un punt
en les primeres quatre jornades.

VICTÒRIA A VALÈNCIA
El Catgas va fer història dissab-
te passat derrotant el Levante FS
a domicili (2-7).

Els colomencs, que havien
perdut en les seves dues visites an-
teriors al Cabanyal, van anar per
feina i en poc més d’un quart
d’hora, Salgado, Rafa López i
Buendía en pròpia porteria havien
signat el 0-3. Tot i això, els de
Braulio Correal van arribar vius a

la segona meitat gràcies a un gol
de Tripodi al minut 19.

Rafa i Rescia van situar l’1-5
al minut 35. La recta final va ser
una bogeria ofensiva; els valen-
cians van retallar distàncies amb
un gol de Pizarro, però dos gols
més de Sergio González i Rescia
van cloure la golejada. 

RAFA, INTERNACIONAL
Per altra banda, Rafa López va es-
trenar la seva condició d’interna-
cional amb la selecció espanyola
en dos amistosos que el combinat
estatal va jugar contra França.

Els d’Óscar Redondo estan protagonitzant un gran inici de lliga. Foto: FSG

El Catgas posa a prova la seva 
imbatibilitat contra el Cartagena
Redacció
SANTA COLOMA

Badalona i UKSA juguen 
la cinquena jornada a casa

BARCELONÈS NORD4Després
de l’aturada de les competicions
per la disputa del campionat d’Eu-
ropa (en el qual la selecció va ob-
tenir una medalla de bronze),
aquest cap de setmana es reprèn
la competició.

Tant el CK Badalona com
l’UBSA tornaran a jugar com a lo-
cals, tot i que els adrianencs can-
viaran de casa. El conjunt que en-
trena Jordi Martínez jugarà con-

tra el CK Castellbisbal C diumen-
ge a dos quarts d’una del migdia
al pavelló de Llefià. Els verds
afronten el partit amb optimisme
després de les seves dues victòries. 

Per la seva banda, l’UKSA
s’estrenarà al poliesportiu de la
Mina, segons ha confirmat la seva
presidenta a Línia Nord. Els adria-
nencs voldran aconseguir la pri-
mera victòria del curs diumenge,
quan rebran l’AEE Miró.

L’Adrianenc derrota l’OAR 
i ja és a la tercera posició

SANT ADRIÀ4L’Adrianenc co-
mença a prendre velocitat de
creuer. Els de Pedro Pérez van
aconseguir la quarta victòria
consecutiva (cinquena en total)
dissabte passat contra l’OAR de
Gràcia (27-24) i ja ocupen la ter-
cera posició a la classificació.

El conjunt lila no es va voler
confiar, malgrat que el cuer en-
cara no havia aconseguit cap
punt a la lliga, i els primers mi-
nuts de joc van ser un monòleg
de l’Adrianenc, que va aconse-
guir un parcial de 10-3 abans del
primer quart d’hora. Els saba-
dellencs, però, no van abaixar els
braços i van millorar molt al se-
gon tram del primer temps i

van aconseguir arribar vius al
descans (16-12).

L’intercanvi de gols va con-
tinuar a la segona meitat, però
als visitants no els va afectar la
por escènica ni el vertigen per la
seva situació i a 10 minuts per al
final van empatar (22-22). Tot i
això, l’equip va saber reaccionar
i un nou parcial, en aquest cas fa-
vorable a l’Adrianenc (amb un
gran Àlex Olcina) va evitar la sor-
presa i va fer que els dos punts
es quedessin a la Verneda.

Demà passat a les 8 de la tar-
da, l’equip posarà a prova el seu
bon moment de forma al muni-
cipal d’esports de Bordils, on ju-
garà contra l’Handbol Bordils B.
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AGENDA SETMANAL
DIUMENGE 6 DE NOVEMBRE
12:30 Partit corresponent a la setena jornada de

la lliga Endesa ACB entre el Divina Pastora Se-
guros Joventut i el CB Unicaja de Málaga. /
Olímpic de Badalona.

DISSABTE 5 DE NOVEMBRE
21:00 Jordi Galceran arriba a la Colmena. El dra-

maturg barceloní, conegut per haver dirigit
l’adaptació d’El mètode Grönholm i la popu-
lar El crèdit arriba a la ciutat amb Paraules en-
cadenades. / Teatre La Colmena.

DILLUNS 7 DE NOVEMBRE
18:30 El Centre d'Informació i Recursos per a Do-

nes ha preparat un seminari informatiu so-
bre les violències masclistes. Cal inscripció prè-
via, places limitades. / Centre de Recursos Ju-
venils Mas Fonollar.

AVUI 3 DE NOVEMBRE
14:00 Aquest migdia es farà la festa de ben-

vinguda als universitaris, un acte obert als
veïns, veïnes i tota la comunitat università-
ria. Hi haurà fideuà, un porxo d’entitats i mú-
sica en directe. / Campus Diagonal - Besòs.

DIUMENGE 6 DE NOVEMBRE
12:00 Aquesta nova edició de la Jugatecam-

biental, inclosa en el marc de la programa-
ció de tardor, se centrarà en el coneixement
de l’ecosistema de les platges de la ciutat i de
l’àrea metropolitana. / Parc del Litoral.

DEMÀ 4 DE NOVEMBRE
18:00 La companyia Patawa s’encarregarà de co-

ordinar aquesta sessió de l’Hora del conte amb
aquesta sessió anomenada Tres contes en un
tris-tras. / Biblioteca Tirant Lo Blanc.

DISSABTE 5 DE NOVEMBRE
18:30 Partit de futbol corresponent a la desena

jornada del grup 1 de Primera catalana en-
tre la Fundación Privada Hermes i l’equip del
Principat, el Futbol Club Andorra. / Munici-
pal de Montgat.

AVUI 3 DE NOVEMBRE
17:30 Els més menuts tindran l’oportunitat de

començar el mes gaudint dels millors llibres
en una nova edició del Laboratori de lectura.
/ Biblioteca Can Baratau.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

El Casal de Gent Gran Joan Maragall ha
preparat una activitat per als seus
socis. Es tracta d’una sortida a la Tos-
sa de Montbui, que inclou una visita
a la Torre de Claramunt.

Una excursió a la Tossa de
Montbui i la Torre de Claramunt

Dm. 8 de novembre a les 18:00

Partit corresponent a la cinquena jor-
na de la Lliga nacional de futbol sala
entre el Catgas Energia Santa Coloma
i el Plásticos Romero Cartagena Fút-
bol Sala. / Pavelló Nou.

El Catgas rep la visita
del Cartagena Fútbol Sala
Demà 4 de novembre a les 20:45

La companyia Teatre a Peu Pla apro-
pa Aurora, Teresa, Lliberta,... una obra
que parla de la vida de dones bada-
lonines que es dediquen a feines de la
llar. / Teatre Zorrilla.

‘Aurora, Teresa, Lliberta,...’
arriba al Teatre Zorrilla
Dg. 6 de novembre a les 19:00

Torna la reunió literària per als alum-
nes de 3r i 4t de primària. Can Bara-
tau acollirà una nova edició del Club dels
Culdolla. / Biblioteca Can Baratau.

Arriba la primera sessió
del ‘Club dels Culdolla’

Demà 4 de novembre a les 17:00
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